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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 4378/23 22/13966 

Seniorrådsmøde 09.01.2023 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 13.00 

Mødelokale: B205 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Fjellerad, Anne 

Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Merethe Hansen 

Ordstyrer:  Merethe 

Afbud:  Annette 

Øvrige deltagere: Konst. centerchef Bodil Harboe (9.30-10.30) 

Gæster:  - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Velkommen til 2023 og til Bodil Harboe 

 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt 

 

3. Godkendelse af referat af møde 28.11.2022 (fast punkt) 

Referat blev godkendt 

 

4. Valg af ordstyrer til mødet 30. januar 2023 (fast punkt) 

Anne Fjellerad blev valgt 

 

5. Valg af formand, næstformand og 4. medlem af FU, jf. vedhæftede referat fra 

den 14.12.2021, pkt. 5. Disse medlemmer af FU bør tilkendegive, om de ønsker at 

fortsætte. 

De valgte fortsætter i samme positioner. Dvs. Steen formand, Hans-Henrik næstfor-

mand, Merethe kasserer og Anne Fjellerad medlem.  

 

6. Evaluering af 2022 (bilag: aktivitetsskema). Hvad kan vi gøre bedre næste gang? 

Punktet blev drøftet og taget til efterretning. 

 

7. Spørgsmål til Bodil (fast punkt) 

a) Hvordan går det med møderne om hjemlighed osv. Har vi modtaget nogen rappor-

ter? 

Der kommer en sag til ÆSU i februar som samler op på drøftelserne.  

Afventer drøftelsen i februar for at se om ÆSU måske sætter andet i værk som følge 

af opsamlingen. Seniorrådet kan se sagen og tage stilling til evt. bidrag. 

Møderne har mest handlet om at skabe liv på plejehjemmene. Personalet meget op-

mærksomme på dette, ligesom BPR tager emnet op.  

 

b) Hvert 5. plejehjem er ramt af Corona. Hvordan er status i HTK, og hvad gør man i 

så tilfælde ved problemet? 

Torstorp har været ramt hen over jul og nytår, men det er overstået nu. Der har 

været lidt Corona på de andre 4 plejehjem, men det er under kontrol. Kommunen 

følger retningslinjerne, dvs. tester personalet og isolerer borgerne.  Retningslinjerne 

er foreløbig gældende til 31/1, men det forventes at de bliver forlænget til 1/3.  

 

c) Hvornår offentliggøres handleplanerne for den værdige seniorpolitik? 

Handleplanerne kommer på ÆSU-mødet i marts. Handleplanerne er et arbejdsred-

skab for administrationen. Værdighedspolitikken forventes godkendt på mødet her i 

januar. 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 9. januar 2023 
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Den nye centerchef beslutter, hvordan ledelsen af plejehjemmene skal være frem-

over. 

Seniorrådet tager op på BPR-møder, at daglig leder bør deltage i BPR-møderne. 

 

d) Hvornår offentliggøres den samlede tilsynsrapport? 

Marts eller april.  

 

8. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Bodil 

a. Hvilke sager er i støbeskeen i den nærmeste fremtid (fast punkt) 

Forventer ansættelse af ny centerchef pr. 1/3-23 

 

9. Politiske Sager (fast punkt) 

a. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 11. januar 2023 (Steen og Hans Hen-

rik): 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Referat Seniorrådsmøde 31.10.2022 

M - Brobygning fra tilbud i Sundhedscenteret til foreningslivet 

Seniorrådet synes det er en god idé at bruge flere ressourcer på genoptræning. 

Seniorrådet udarbejder høringssvar. 

 

M – Tilsynsrapport 2022 Hjemmeplejen Syd 

M – Tilsynsrapport 2022 Sygeplejen- bekymrende rapport. Der har været dialog-

møde efter tilsynet og Sygeplejen arbejder selvfølgelig med udfordringerne med 

støtte fra udviklingskonsulenter. 

Seniorrådet tager tilsynet op når den samlede tilsynsrapport er klar.  

Seniorrådet vil gerne mødes med Vibeke Brandhof når det nye hjemmeplejehus er 

taget i brug. 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

3I   - Godkendelse af værdighedspolitikken 2023-26 

Seniorrådet udarbejder høringssvar. 

 

Anne Fjellerad indskød, at hun hører rigtigt mange gode historier om hjemmeple-

jen og genoptræning, som hun er blevet bedt om at give videre. 

 

10. Andre politiske sager (De ansvarlige redegør kort for, hvad der pt. behandles i ud-

valgene, så vi kan reagere på passende vis) 

a. Socialudvalget: Elisabeth og Hans-Henrik – intet  

b. Arbejdsmarkedsudvalget: Annette og Anne F. – intet  

c. Fritids- og kulturudvalget: Anne F – interessant strategi. Ny leder Poul Henrik 

Knop. Steen sender nyhedsbrev rundt i dag. 

d. Plan og Miljø: Merethe og Anne S – Lokalplan for Hedelykke-området. Gammel 

mejeribygning i Hedehusene.  

e. Teknikudvalget: Anne S. – Sengeløseparken med stier for rollatorer interessant. 

 

11. Meddelelser fra formanden (fast punkt)  

a) DÆ konference: Tilsyn og presse i praksis, i Ballerup primo marts. 1195,- pr. delta-

ger 

Hele Seniorrådet deltager hvis muligt. 

b) DÆ formænd og næstformænd: Veje til indflydelse på tværs, Ballerup, ultimo ja-

nuar, 595,- pr. deltager 

Steen og Hans-Henrik deltager. 

c) Deadlines for Senior Nyt 2023 

Afventer budget og antal udgivelser – og drøfter fremtid for Senior Nyt 

d) Møde Domea 10.01., kl. 14.00 

4 fra Seniorrådet deltager 

e) Fjernelse af kopimaskinen er sat i gang 

IT kommer og henter maskinen i dag. 

 

12. Budget 2023 v/Merethe (fast punkt) (bilag) 

Merethe sendt regnskab og budget ud. 
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Merethe gennemgik regnskab og budget. Budgettet reguleret lidt ned, da der er ca. 

20.000 mindre til rådighed i 2023.  

 

Seniorrådet nikker til budgettet. 

 

13.  Forårets aktiviteter 

a) På den lange bane: Møde med politikerne: Vælg 3 mærkesager til, som vi går i dyb-

den med. Formandskabet inspirerer ved møder med grupperne. Møderne afholdes 

februar/marts. Vi skal have noget at byde ind med. 

 

b) På den korte bane: fx interessante/morsomme oplægsholdere til engang i foråret. 

Anne F., Anne S., Hans-Henrik og Steen udarbejder en overordnet plan for 2023 

som oplæg til et fællesmøde. Formanden indkalder til møde. 

Fortsætter med et årshjul over opgaver 

 

14. Orientering fra interne arbejdsgrupper (fast punkt) 

• PR-gruppe: (Anne F., Hans-Henrik, Steen) 

Afventer deadlines på Senior Nyt 

Opfordrer til at flere kommer med input til Senior Nyt 

 

15. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

• Kostrådet: (Anne S. og Annette) Taget klager over maden op i kostrådet. Der er 

meget kritik af maden på Baldersbo i referat fra BPR. Tager med til næste møde i 

Kostrådet og BPR.  

• Omsorgsprisen: (Steen) – møde 26. januar  

• Brugerrådet Pensionisternes hus: (Hans-Henrik) Annette overtaget. Møde den 

24/1. Der bliver lavet flere p-pladser. Afventer nyt omkring nyt fælleshus. 

Seniorrådet vil invitere politikere med på besøg i nabokommunerne og se aktivi-

tetshuse. 

• Regionsældrerådet (Steen) – møde FU fredag. 3/2 

 

• BPR Baldersbo: (Merethe) – møde 12/12. nyt fra køkkenet – generel god mad, 

men ikke varm nok (75 grader). Der mangler en huskeliste til borgerne man kan 

bruge inden man skal på plejehjem.  

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik) - intet 

• BPR Henriksdal: (Annette) pt. Hans-Henrik/Anne F. intet 

• BPR Sengeløse: (Anne S.) intet 

• BPR Torstorp: (Elisabeth) – møde i onsdags, ikke deltaget. 

 

16.  Årshjul for aktiviteter (fast punkt) 

Steen sender nyt årshjul ud i dag. 

 

17. Høringssvar (fast punkt) 

M - Brobygning fra tilbud i Sundhedscenteret til foreningslivet 

3I   - Godkendelse af værdighedspolitikken 2023-26 

 

18.  Eventuelt (fast punkt) 

• Anne F. sendt en befolkningsprognose ud til orientering. 

 

• Seniorrådet besluttede, at dagsorden fremadrettet kun sendes via mail og ikke 

i First Agenda. 

 

19. Punkter til næste møde 

a. Tilpasning af vedtægter, herunder ændring af antallet i FU og vederlag 

b. Evt. mødes med Vibeke Brandhof i det nye hjemmeplejehus i april måned om 

bl.a. tilsynsrapport. 

c. Evt. invitere pårørendekonsulent med omkring huskeliste til beboere før man 

flytter på plejehjem. 

 

  
 


